
 

ZÁPIS Č. 1 / 2007 (181) 
ZE ZASEDÁNÍ AKADEMICKÉHO SENÁTU VUT KONANÉHO DNE  30. LEDNA  2007 

V ZASEDACÍ MÍSTNOSTI REKTORA VUT V BRNĚ, ANTONÍNSKÁ 1 
 
 
Přítomni:   viz prezenční listina (celkem 15 senátorů) 

Omluveni:   Dalík/FAST, Čechová/FSI, Krupková/FEKT, Polách/FEKT, Mahdal/FIT,  
    Hanušová/FP, Škapa/FP, Dub/FaVU 

Hosté: rektor Rais, prorektoři Jura, Kotoul, Nový, Švec, tisková mluvčí PhDr. 
Vanýsková, RNDr. Lepková 

 předseda AS FIT Zendulka, zástupci SK AS FIT  
 

PROGRAM: 
1. Zahájení jednání a určení skrutátorů 
2. Schválení programu zasedání AS VUT 
3. Schválení zápisu ze zasedání AS VUT ze dne 19. 12. 2006 
4. Rezignace člena SK AS VUT Jana Myšulky  
5. Informace rektora, prorektorů a kvestora 
6. Informace zástupců VUT v Radě vysokých škol 
7. Informace o setkání předsedů AS brněnských VŠ dne 17. 1. 2007 
8. Legislativní záležitosti – Návrh nového znění VJŘ AS FIT  
9. Projednání Pravidel rozdělení dotace a příspěvku VUT v roce 2007 a další ekonomické zále-

žitosti  
10. Projednávání návrhu na založení spin-off firmy INVEA, a.s.  
11. Legislativní záležitosti – vnitřní předpisy fakult  

 Návrh nového znění VJŘ AS FIT  
 Návrh nového znění Statutu FSI 
 Vyjádření AS VUT k úpravám vnitřních předpisů fakult  
 Návrh nového znění Jednacího řádu FSI 

* Vyjádření MŠMT k § 9 odst. 2 písm. c) zákona č. 111/1998 Sb. (postup při předkládání 
   majetkoprávních záležitostí k projednání v AS VUT) 
 Žádost CESA o změnu Statutu VUT – možnost zastoupení dalších součástí v AS VUT 

12. Různé 
* Termíny zasedání AS VUT v I. pololetí 2007 

                   

PRŮBĚH JEDNÁNÍ 
 

1. ZAHÁJENÍ JEDNÁNÍ A URČENÍ SKRUTÁTORŮ 

Jednání zahájil v zastoupení předseda AS VUT místopředseda doc. Hanáček, který úvodem přivítal 
všechny přítomné. Dále AS VUT hlasoval o schválení skrutátorů dnešního zasedání.  

Návrh usnesení: 
Akademický senát VUT schvaluje jako skrutátory pro dnešní zasedání doc. Gescheidtovou a P. Dontha.   
Hlasování: pro –  14 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování –  0 hlasů. 
UAS 1. 
Akademický senát VUT schvaluje jako skrutátory pro dnešní zasedání doc. Gescheidtovou a P. Dontha.  
 
 

2. SCHVÁLENÍ PROGRAMU ZASEDÁNÍ AS VUT 

S ohledem na předpokládanou nižší účast z důvodu přesunu termínu zasedání AS VUT byly navrženy 
následující úpravy programu dnešního zasedání AS VUT: 

 Zařazení původních bodů 9. Projednávání návrhu na založení spin-off firmy INVEA, a.s. a 10. „Pra-



vidla rozdělení dotace a příspěvku VUT v roce 2007“ za první část bodu 8. Legislativní záležitosti – 
Nové znění VJŘ AS FIT, zbývající část bodu „Legislativní záležitosti“ bude pokračovat v bodě 11. 

 Vypuštění bodu Pedagogické záležitosti – RNDr. Krupková omluvena, účastní se konference VŠ na 
UJEP v Ústí nad Labem.  

 
Program dnešního zasedání včetně navržených úprav byl hlasováním schválen.  
(Hlasování: pro –  13 hlasů; proti – 0 hlasů; zdržel se hlasování – 1 hlas,). 

 
 
3. SCHVÁLENÍ ZÁPISU ZE ZASEDÁNÍ AS VUT DNE 19. 12. 2006 

Členové AS VUT nevznesli k zápisu ze zasedání AS VUT konaného dne 19. 12. 2006 žádné připomínky. 
Poté AS VUT hlasoval o schválení výše uvedeného zápisu. 

Návrh usnesení:  
Zápis ze zasedání AS VUT č. 13/2006 konaného dne 19. 12. 2006 byl schválen.  
(Hlasování: pro – 13 hlasů, proti – 0 hlasů; zdržel se hlasování – 0  hlasů) 
UAS 2. 
Zápis ze zasedání AS VUT č. 13/2006 konaného dne 19. 12. 2006 byl schválen.  
 
 
4. REZIGNACE ČLENA AS VUT JANA MYŠULKY A SLOŽENÍ SLIBU NOVÉ ZÁSTUPKYNĚ STUDENTŮ 

FCH V AS VUT PETRY ZEDNÍČKOVÉ 

Dopisem ze dne 12. 12. 2006 rezignoval na funkci člena AS VUT v Brně student Jan Myšulka. Místo něj 
se členkou AS VUT stala studentka Petra Zedníčková, která byla ve volbách konaných na FCH dne 
11. října 2005 zvolena náhradnicí AS VUT. Petra Zedníčková složila Slib člena AS VUT a obdržela 
osvědčení o zvolení členem AS VUT.  
 

5. INFORMACE REKTORA, PROREKTORŮ A TISKOVÉ MLUVČÍ 

 Rektor Rais 
 V souvislosti s ukončením tříletého funkčního období ke dni 31. 1. 2007 vyslovil rektor děkanu FaVU 

poděkování za jeho působení ve funkci a za vše, co v tomto období vykonal pro rozvoj FaVU a její 
postavení v Brně.  

 Je připraveno nové Usnesení VUT, MU a AV o projektu CEITEC – na základě připomínkování děka-
ny fakult byl vytvořen návrh nového memoranda, které zatím není schváleno AV ČR.  
Uskuteční se jednání Dozorčí rady CEITEC (pátek 2. 2. 2007), na kterém proběhne diskuse o strategii 
projektu. Z vyjádření děkanů FEKT, FCH a FAST ke třem variantám umístění CEITEC (1. centrali-
zace PPV, 2. centralizace v Bohunicích a 3. Bohunice a PPV + samostatná centralizovaná část AV – 
rozdělení živá, neživá příroda) vyplývá, že se všichni tři děkani přiklání ke třetí variantě.  
Předseda EK AS VUT RNDr. Popela doplnil, že EK se na svém jednání dne 16. 1. 2007 na návrh po-
věřené členky AS mimořádně zabývala situací kolem přípravy projektu CEITEC. Proběhla obsáhlá 
diskuse k předloženým písemným materiálům, shrnujícím stanoviska týmů a fakult a k souvisejícím 
ústním sdělením. Veškeré zdroje informací se členové EK rozhodli považovat za důvěrné s ohledem 
na strategické zájmy VUT. Předseda EK zdůraznil, že tento dobrovolný závazek  přítomní členové AS 
dosud beze zbytku dodrželi a připomenul kritické názory adresované AS VUT  koncem roku 2006 
o možných pochybeních členů AS při zacházení s důvěrnými informacemi. Na základě odpovědí na 
položené dotazy týkající se zájmů VUT, ekonomických rizik a vyhodnocení mnohaletých zkušeností 
při hospodařením s majetkem VUT byly diskutovány jednotlivé varianty zejména z ekonomického 
hlediska. EK shrnula své stanovisko v usnesení 5/30.1.2007 (viz bod 12 jednání).  

 Dne 31. 1. 2007 se uskuteční slavnostní otevření Sportovní haly VUT v areálu PPV.  
 Dne 12. 2. 2007 v 10 hodin proběhne seminář pro vedení univerzity, členy AS a vedení jednotlivých 

fakult k problematice závěrečné zprávy expert OECD a zejména k návrhu reformních kroků, které 
z této zprávy vyplynou pro jednotlivé vysoké školy a pro rezort, přednášet bude prof. PhDr. Petr Ma-
tějů, Ph.D. 

 2



 Rektor sdělil, že z obdržel z MŠMT informaci, že centralizované rozvojové projekty nebudou letos 
financovány.  
Předseda EK upozornil na výsledky zatím krátké diskuse na EK, které ukazují možnost žádat podporu 
těchto programů z rozpočtu VUT na základě představení dosavadních výsledů programů a přednesení 
budoucích záměrů před AS VUT. 

 Rektor předložil AS VUT návrh nového kandidáta na člena VR VUT. Namísto externího člena do VR 
F. Lesáka (abdikace z důvodu přestěhování) je navržen fotograf prof. Vladimír Špaček. AS VUT vzal 
na vědomí předložený návrh, který bude projednán na příštím zasedání senátu.  

 
 Prorektor Jura 

 Stav projektů na vydání publikace ve VUTIUM a jejich posudků: celkem je podáno 12 projektů 
(FA/1, FAST/2, FaVU/3, FIT/1, FSI/4, MU/1), včera byl doručen poslední posudek, tzn., že bylo do-
ručeno všech 24 posudků; jednání Ediční rady může být uskutečněno. 
Předseda EK připomněl trvající žádost obsaženou v minulém zápise ze zasedání AS VUT, která rea-
govala na informaci o předpokládaném kladném výsledku hospodaření VUTIA:  „… aby s výsledkem 
hospodaření VUTIUM byla seznámena EK AS VUT“. Dále doplnil, že EK na základě zkušeností mi-
nulých let a ve snaze  předejít případnému opětovnému podmíněnému čerpání rozpočtu součásti po-
žádala kvestora o včasné řešení doplněním návrhu pravidel rozpočtu VUT na r. 2007 o formulaci, kte-
rá byla kvestorem odmítnuta, ale která je citována na žádost prorektora Jury: „Základním předpokla-
dem naplnění a čerpání edičního fondu, včetně čerpání sponzorských příspěvků je zpřehlednění hos-
podaření VUTIA, včetně uplynulých let, provedené jeho hospodářským vedením podle požadavků AS 
VUT s důrazem na víceletou návaznost nakladatelských aktivit při splnění požadavků restrukturaliza-
ce.“ 

 
 Prorektor Nový 

 Dne 19. 1. 2007 zasedala komise architektonické soutěže „Údolní 53“, doporučila rektorovi návrh 
pražské kanceláře FAM Architekti s. r. o., dne 22. 1. 2007 předáno kvestorovi, aby jeho útvary mohly 
pracovat na dalších krocích – na žádost kvestora bude prověřen rozsah ploch atelierů FA uvedený ve 
stavebním programu soutěže.  
Proběhla krátká výměna názorů mezi kvestorem a doc. Kvíčalou ve věci podmínek dislokace FaVU. 
Z následující diskuse mezi členy AS, prorektorem a kvestorem vyplynula s ohledem na zkušenosti 
minulých let potřeba v předstihu variantně odhadnout celkové náklady realizace Údolní, a to v jejich 
víceletém rozložení. Bylo citováno usnesení EK 10/30.1.2007 vztahující se k víceletým aktivitám: 
„EK AS VUT v návaznosti na projednávaná pravidla důrazně doporučuje, aby byla věnována maxi-
mální pozornost aktivitám, které svými finančními náklady přesahují jedno rozpočtové období (zejmé-
na stavební aktivity a další investice, evropské projekty, vývoj softwarových systémů, konsorciální 
smlouvy a publikační činnost).“  

 Do soutěže Stavba Jihomoravského kraje 2006 byla odeslána přihláška stavby „Rekonstrukce 
a dostavba areálu FIT – Božetěchova, učebny a laboratoře“.  

 
 Prorektor Švec 

 Informoval o vyplácení ubytovacích a sociálních stipendií – organizačně i časově náročná akce, zajiš-
ťována jedním pracovníkem CVIS – převést částečně agendu na studijní odd. se zatím nepodařilo.  

 Závěrečné zprávy rozvojových projektů za r. 2006 budou 31. 1. 2007 předány MŠMT a vystaveny na 
Webu VUT. 

 VUT se snaží o jednotné řešení ve věci zveřejňování závěrečných prací studentů – sjednocením zá-
kladních dokumentů najít obecnou formulaci, aby byl v již dříve diskutovaných mantinelech naplněn 
VŠ zákon, předpokládá se postupná jednotná elektronizace. 

 Kladně hodnocena operativní činnost CVISu – ve spolupráci s Jm. Centrem mezinárodních mobilit se 
podařilo v krátkém čase vytvořit anglickou verzi elektronické přihlášky ke studiu, zatím bude sloužit 
jen pro zahraniční stipendisty přijíždějící přes JCMM, později pro všechny zahraniční zájemce o stu-
dium.  

 Dozorčí rada KaM – z důvodu změny termínu zasedání AS VUT bylo posunuto konání DR KAM, a 
to na úterý 6. 3. 2007 ve 12:00 hod. SK AS VUT jmenuje nového zástupce za J. Myšulku, který re-
zignoval na funkci člena AS VUT.  
Během krátké diskuse k problémům vyplývajícím ze změny termínů zasedání AS VUT na základě 
požadavků děkanů z lednového kolegia rektora (viz nízká účast na dnešním zasedání AS VUT způso-
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bená dlouhodobě plánovanými aktivitami nepřítomných členů AS) byla potvrzena potřeba vytvoření  
centrálního harmonogramu důležitých aktivit a zasedání VUT sekretariátem rektora (viz též jednání 
komisí – např. usnesení EK 2/16.1.2007). Pokračování diskuse bylo odročena do bodu 12. Různé. 
V diskusi bylo citováno Usnesení EK 11/30.1.2007 doporučující na základě dotazů studentů po dis-
kusi s některými členy pedagogické komise při analýze a přípravě metodiky mezifakultní výuky vě-
novat pozornost financování účasti ve výuce jiné než domovské součásti i jednotlivým studentům. 

 
 Prorektor  Kotoul 

 Operační program Výzkum a vývoj pro inovace (VaVpI), podle informací ze semináře o OP VaVpI 
a 7. RP ze dne 25.1. 2007, umožní použít asi 10 % dotace na provozní náklady – a obráceně, operační 
program Vzdělávání pro konkurenceschopnost umožní asi 10 % finančních prostředků použít na bu-
dování infrastruktury. 

 Prorektor Kotoul přednesl prezentaci parametrické analýzy víceletého vývoje dotace na specifický 
výzkum VUT v Brně v r. 2007, ve které analyzoval vliv jednotlivých parametrů vzorce na meziroční 
pokles finančních prostředků VUT obdržených z úrovně MŠMT.  
RNDr. Popela poděkoval prorektoru Kotoulovi za velmi cenné náměty, zejména za analýzy možností 
kompenzovat pokles výkonů v sledovaných oblastech a doporučil, aby jeho analýza byla Přílohou č. 1 
k zápisu z dnešního zasedání. S ohledem na analýzy prováděné EK upozornil, že pokles odpovídá 
průměrné dotaci na cca 600 studentů, že dominantní roli hraje objem projektových prostředků a jeho 
relativně nižší růst ve srovnání např. s MU a rovněž projekce brzdícího vlivu původního výpočtového 
vzorce, který byl pro VUT výhodnější. Ve vztahu k problematice VaV byla dále citována dvě usnese-
ní EK 1/16.1.2007 a 9/30.1.2007, která byla zapracována do usnesení AS VUT v bodě 12. Doc. Ha-
náček diskusi uzavřel doporučením pokračovat v odborné části diskuse na půdě EK. 

 
 Tisková mluvčí Vanýsková  

Podala informace o novinách:  
 Je období žebříčků, minulý týden v MF Dnes vyšel žebříček – pro nás nepříznivý. J. Vanýsková – 

diskuse s vedoucí rubriky L.Vichnarovou z MF Dnes – čerpala opět z Kouckého šetření. Nemají žád-
ný jiný sociologický průzkum.  

 Lidové noviny – 14 dnů pokračující seriál článků o vysokých školách, LN si nechaly zpracovat prů-
zkum všech fakult v ČR podle kritérií, která mimo jiné zahrnují i  poměr přihlášek a zapsaných a dále 
rozdělují VŠ podle oborů. V každé kategorii se jednotlivé fakulty VUT umístily na předních místech, 
v kategorii technických škol FEKT na 1. místě, FIT na 2. místě. Ve dnech 6. – 7. 2. 2007 by měl vyjít 
o VUT větší materiál. 
Doc. Kvíčala – ve včerejších LN uveřejněny nejžádanější fakulty – FaVU na 3. místě, rovněž FA dob-
ré umístění. J. Vanýsková upozornila na rubriku „VUT v médiích“ – na domovské stránce 
www.vutbr.cz.  
Ing. Roupec upozornil na další možnost propagačně využít ve prospěch VUT významné ocenění  fo-
tografií Slunce prof. Druckmüllera, které bylo zveřejněno v minulých dnech. Tisková mluvčí poděko-
vala za cenný námět. 
V souvislosti s přípravou výroční zprávy VUT byla připomenuta diskuse a závěry z jednání EK (viz 
usnesení 6/16.1.2007) s cílem zabezpečit ve výroční zprávě důstojnou prezentaci činnosti nejen EK a 
dalších komisí, ale zejména AS VUT. Bylo rovněž doporučeno s prací AS v uplynulém roce dále se-
známit AO VUT v časopise Události.  

 

6. INFORMACE ZÁSTUPCŮ VUT V RADĚ VYSOKÝCH ŠKOL 
 
RNDr. Popela ve spolupráci s prof. Vávrovou krátce informoval o zásadních novinkách. Písemné infor-
mace od zástupců RVŠ v Reprezentativní komisi dávají první představu o mezích rozpočtu VUT. Byla 
zahájena diskuse k závěrům zprávy OECD zejména ve vztahu k akademickým senátům VŠ.  
 
 
7. INFORMACE O SETKÁNÍ PŘEDSEDŮ AS BRNĚNSKÝCH VŠ DNE 17. 1. 2007 

Doc. Hanáček informoval o společném jednání předsedů akademických senátů brněnských vysokých škol 
konaném dne 17. 1. 2007, které svolal předseda AS VUT doc. Dalík na základě pověření Akademického 
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senátu VUT. Na tomto jednání byly přijaty závěry týkající se doporučení obsažených ve zprávě skupiny 
expertů OECD „Tématické hodnocení terciárního vzdělávání v České republice“ ve vztahu k akademic-
kým senátům vysokých škol. Závěry předsedů AS brněnských vysokých škol ze dne 17. 1. 2007 budou 
zaslány předsedovi pracovní komise RVŠ – předsedové akademických senátů – prof. Hálovi jako podklad 
pro jednání výše uvedené pracovní komise RVŠ dne 22. 2. 2007. Doc. Hanáček přečetl přijatá doporuče-
ní, dokument bude Přílohou č. 2 k zápisu z dnešního zasedání.  

Diskutující členové AS vysoce ocenili závěry uvedeného setkání a zejména úsilí nepřítomného předsedy 
AS, které musel vynaložit pro jeho úspěšnou organizaci. Bylo konstatováno, že výsledky setkání ve for-
mě doporučení plně potvrdily nezastupitelnou roli akademické samosprávy pro rozvoj VŠ. 
 
 
8. LEGISLATIVNÍ ZÁLEŽITOSTI - NÁVRH NOVÉHO ZNĚNÍ VJŘ AS FIT  

Předseda AS FIT doc. Zendulka úvodem krátce zdůvodnil návrh LK AS FIT na znění článku 1 odst. 7 
Statutu FIT, ve kterém je ustanoveno zastoupení 1 doktoranda ve SK AS FIT a omezení možnosti studen-
tům magisterského studia zůstat v AS fakulty při pokračování v navazujícím doktorském studiu. Cílem je, 
aby v akademickém senátu fakulty neměli zastoupení jen studenti doktorského studia a naopak, aby dok-
torandi měli v senátu zajištěno zastoupení jedním studentem. S výkladem doc. Zendulky vyslovili souhlas 
přítomní členové SK AS FIT.  

Předsedkyně LK AS VUT doc. Lhotáková informovala o jednáních LK AS VUT, na kterých členové 
komise doporučili, aby všichni studenti VUT měli vytvořeny stejné podmínky, tzn. aby bylo umožněno 
všem studentům v případě jejich zájmu pokračovat v členství v senátu. Formulace FIT by tuto možnost 
zamezila studentům magisterského studia. Doc. Lhotáková upozornila na možnost upravit vnitřní předpis 
VŠ, tzn. Statutu VUT tak, aby se dle § 26 zákona č. 111/1998 Sb. vztahoval i na všechny fakulty VŠ. 
Doc. Lhotáková dále sdělila, že legislativní komise AS VUT má pouze 7 členů, v početnějším složení se 
schází jen velmi málo a chtěla by poděkovat těm, kteří se touto problematikou zabývají.  

RNDr. Popela zdůraznil, že novela VŠ zákona otevřela možnost pokračovat v členství v akademických 
senátech všem studentům při přechodu mezi stupni studia. Připomenul, že již minulý AS VUT se pod 
vedením doc. Zbořila problémy setrvání studentů v AS při jejich přechodu mezi jednotlivými stupni stu-
dia dlouhodobě zabýval, a to i z hlediska dopadů na činnost studentských komor. Následně při novelizaci 
Statutu VUT a vnitřních předpisů VUT na jaře 2006 věnoval současný AS VUT velkou pozornost zajiš-
tění tohoto práva studentů – členů AS školy a fakult; hlavním záměrem bylo, že členové AS – studenti 
VUT – nesmí být o toto právo ochuzeni.V jarním semestru 2006 úsilí AS plně podpořil rektor VUT a dě-
kani fakult, což bylo v AS VUT chápáno tak, že fakulty tomuto právu také přikládají velký význam. Proto 
stále považuje zaručení práva studentů udržet členství při přechodu do dalšího stupně studia za význam-
nější, než prosazení zásady udržet proporcionální zastoupení studentů jednotlivých stupňů studia. Závě-
rem svého vystoupení shrnul, že jasnou formulaci svého stanoviska bere jako pobídku k další diskusi a 
hledání řešení, které zmíněné právo neomezí a proporcionální zastoupení umožní.  

Rektor Rais sdělil, že při novelizaci vnitřních předpisů VUT bylo upraveno ustanovení  Statutu VUT ve 
spolupráci s MŠMT a nedoporučuje použít jiné řešení, chtěl by sjednotit systém na VUT.  Ztotožňuje se 
s tím, že pro fakulty platí stejný systém pro všechny studenty.  

V následující diskusi vystoupili zejména doc. Lhotáková, PhDr. Spoustová, RNDr. Popela, doc. Zendul-
ka. V diskusi byla vyslovena otázka, zda by nebylo možné hledat nějaké kompromisní řešení, převažují-
cím názorem však bylo vytvořit jednotné podmínky pro všechny studenty VUT, aby mohli v případě 
přechodu do navazujícího stupně studia pokračovat v členství v AS.  

Zástupci SK AS FIT zdůvodnili svůj postoj tím, že studenti doktorského studia mají odlišný pohled 
v porovnání se studenty – bakaláři a magistry, neboť jsou již zapojeni do výuky a cítí se také i akademic-
kými pracovníky. Doc. Lhotáková sdělila, že Volební a jednací řád AS VUT byl ošetřen tak, že dává 
možnost studentům doktorského studia vybrat si buďto volební obvod studentů nebo akademických pra-
covníků, tato úprava je možná i ve vnitřním předpisu FIT. 

Rektor Rais znovu upozornil, že v r. 2006 při novelizaci vnitřních předpisů VUT Studentská komora AS 
VUT jednoznačně prosazovala úpravu Statutu VUT a při přípravě formulace ve Statutu VUT (viz článek 
17 odst. 6 a 7) bylo intenzívně jednáno s MŠMT; na základě doporučení MŠMT bylo dosaženo legisla-
tivní úpravy, která byla akceptována a ministerstvem zaregistrována. Nyní přichází studenti z jedné fakul-
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ty a chtějí něco jiného; je třeba, aby si tento postoj vysvětlili ve SK AS VUT, hra musí být čitelná.  

Doc. Zendulka na závěr sdělil, že v podobném duchu probíhala diskuse několik hodin i na zasedání LK 
AS VUT a sdělil, že považuje další diskusi za bezpředmětnou.  
 

 
9.  PROJEDNÁNÍ PRAVIDEL ROZDĚLENÍ DOTACE A PŘÍSPĚVKU VUT V ROCE 2007 

Pravidla rozdělení dotace a příspěvku VUT v r. 2007 byla rozeslána všem členům AS VUT E-mailem dne 
20. 12. 2006. Rozsáhlý komentář na žádost doc. Hanáčka přednesl předseda EK RNDr. Popela. Sdělil, že 
pravidla byla v širších souvislostech projednávána na zasedáních EK AS VUT konaných 9. 1., 16. 1., 23. 
1. a 30.1. 2007. Poděkoval všem zúčastněným za aktivní spolupráci. K pravidlům byly vznášeny dílčí 
připomínky, které průběžně  předával kvestorovi VUT. Závěrečný souhrn 23 zásadních připomínek od 
členů EK a předsedy AS byl po dohodě předán 27. 1. 2007. Za významné byly označeny zejména ty, 
které zdůrazňují význam bodů programového prohlášení rektora a negativní dopady výměny neinvestič-
ních prostředků za investiční. Tyto byly kvestorem během víkendu zapracovány a předány tajemnici AS 
dopoledne 29. 1. 2007 (úpravy v textu byly vyznačeny barevně). Tato verze pravidel byla rozeslána všem 
členům AS VUT E-mailem dne 29. 1. 2007 s komentářem předsedy EK, podrobně shrnujícím zapracová-
ní jednotlivých připomínek a možnosti řešení v případě odmítnutých připomínek. Bylo konstatováno, že 
13 připomínek bylo akceptováno plně, 2 po terminologické úpravě, 4 budou řešeny dalšími dotazy na 
zasedání a 4 náměty některých členů EK byly zcela odmítnuty. S ohledem na skutečnost, že uvedená 
pravidla mohli členové AS VUT studovat řadu uplynulých týdnů a náměty z AS byly zřetelně zapracová-
ny a označeny, dnešní jednání EK potvrdilo, že  pravidla lze projednat a hlasovat o nich.  

Během delší diskuse RNDr. Popela průběžně vznášel dotazy k některým bodům pravidel včetně dotazů 
nepřítomného předsedy AS, kvestor Kotek podal upřesňující komentář. Explicitní uvedení 3 fondů bylo 
vyhodnoceno jako způsob, jak průhledně sledovat skutečné náklady, které lze očekávat v roce 2007 
v souvislosti se zajišťováním přípravy CEITEC a VaVpI, využíváním duševního vlastnictví (viz spin-off 
firmy, Směrnice rektora č. 37, patentové aktivity) a na krytí nákladů vyplývajících ze soudních sporů 
vedených proti VUT. Bylo doporučeno řešit později usnesením AS výše uvedenou připomínku k analýze 
hospodaření VUTIA a nezapracovanou připomínku: „S ohledem na záměr AS VUT důsledně sledovat 
aktivity s víceletým rozpočtovým dopadem bude ke stanovení výše fondu na vyžádání AS VUT předložena 
analýza prorektora pro tvůrčí rozvoj, zahrnující informace o odebíraných periodikách v rámci konsorci-
álních smluv (časopisy i databáze), jejich využívání, pokrytí vědeckých oborů, podmínkách a trvání 
smluv, souvisejících nákladech a závazcích.“ Další připomínka týkající se financování výuky jednotlivců 
na jiné než domovské součásti bude řešena perspektivně ve spolupráci s pedagogickou komisí. Po krátké 
diskusi mezi RNDr. Popelou a kvestorem Kotkem o poslední odmítnuté připomínce k nadstandardní 
úrovni nenormativně financovaných investic byly do textu provedeny ještě dvě úpravy: 

 na str. 4 odst. 2 písm. d), druhá odrážka – v poslední větě doplněno slovo „negativní“; 
 na str. 22-23 odst. 3 doplněn následující text: „V případě nadstandardní úrovně nenormativně finan-

covaných investic budovaných se záměrem provozování jednotlivými součástmi se předpokládá úhra-
da z FRIMU nebo neinvestičních zdrojů součástí. Za zabezpečení posuzování standardu zodpovídá 
Akademickému senátu VUT vedení VUT.“ 

Následně se uskutečnila krátká diskuse, ve které RNDr. Popela seznámil s usneseními EK přijatými na 
dnešním zasedání komise před zasedáním senátu a kvestor podal vysvětlení k žádosti Ing. Mohelníka 
o zdůvodnění meziročního nárůstu v tabulce plánu stavebních investic – FIT areál Božetěchova, audio-
technika. 

Vzhledem k tomu, že již další připomínky ani náměty nebyly vzneseny, přistoupil AS VUT k hlasování 
o schválení níže uvedených usnesení vycházejících z usnesení EK č. 3, 7 a 13/30.1.2007.  

Návrh usnesení: 
AS VUT schvaluje Pravidla rozdělení příspěvku a dotace neinvestičních prostředků pro rok 2007 ze dne 
29. 1. 2007 po zapracování změn projednaných na dnešním zasedání AS VUT. 
Hlasování: pro – 14 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů. 
UAS 3. 
AS VUT schvaluje Pravidla rozdělení příspěvku a dotace neinvestičních prostředků pro rok 2007 ze dne 
29. 1. 2007 po zapracování změn projednaných na dnešním zasedání AS VUT. 
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S ohledem na negativní dopady výměny neinvestičních prostředků VUT za investiční prostředky a příči-
ny jejího vzniku související s plánem investičních akcí bylo navrženo usnesení. 
 
Návrh usnesení:  
AS VUT ve věci přípravy rozpočtu považuje za nejzásadnější problematiku výměny neinvestičních pro-
středků za investice. AS VUT doporučuje projednat problematiku výměny neinvestičních prostředků za 
investice s tajemníky fakult. 
Hlasování: pro – 14 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů. 
UAS 4. 
AS VUT ve věci přípravy rozpočtu považuje za nejzásadnější problematiku výměny neinvestičních pro-
středků za investice. AS VUT doporučuje projednat problematiku výměny neinvestičních prostředků za 
investice s tajemníky fakult. 
 
Doc. Hanáček vznesl dotaz,  kdo je pro, aby se na dnešním zasedání hlasovalo i o usnesení EK, týkajícím 
se žádosti o podrobnou informaci o naložení s příspěvkem FaVU za r. 2006?  Pro – 13 hlasů. 
 
Návrh usnesení:  
AS VUT žádá podrobnou informaci o naložení s příspěvkem FaVU za rok 2006 s důrazem na motivační 
prvky jeho použití.  
Hlasování: pro – 12 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 2 hlasy. 
UAS 5. 
AS VUT žádá podrobnou informaci o naložení s příspěvkem FaVU za rok 2006 s důrazem na motivační 
prvky jeho použití.  
 
 
10.  PROJEDNÁVÁNÍ NÁVRHU NA ZALOŽENÍ SPIN-OFF FIRMY INVEA, A.S.  

Členové AS VUT obdrželi E-mailem dne 19. 1. 2007 aktualizované dokumenty na založení spin-off fir-
my INVEA, a.s.  

Předsedkyně LK doc. Lhotáková sdělila, že LK se výše uvedenými materiály ze dne 19. 1. 2007 zabývala 
a konstatovala, že předložený návrh je velmi obsáhlý a požaduje zpracování dokumentu, který bude obsa-
hovat strukturu návrhu na založení právnické osoby VUT nebo o účasti VUT na jejím založení dle článku 
3 odst. 1 písm. a) Pravidel pro zakládání právnických osob VUT. RNDr. Popela sdělil, že EK se připojuje 
k požadavku LK AS VUT, viz usnesení EK 4/30.1.2007.  

Kvestor Kotek informoval o uskutečněných jednáních ve věci založení společnosti INVEA. V návaznosti 
na tato jednání byly provedeny všechny úkony k možnému předložení příslušného materiálu ke schválení 
AS VUT, tzn. písemného dokumentu, který nahrazuje předložený materiál na založení společnosti Thril-
lobit – bude rozeslán po zasedání AS VUT.  
 
 
 
11.  LEGISLATIVNÍ ZÁLEŽITOSTI - VNITŘNÍ PŘEDPISY FAKULT  
 
 Návrh nového znění Statutu FSI 

Doc. Hanáček úvodem sdělil, že LK AS VUT o předloženém návrhu jednala na svých zasedáních kona-
ných ve dnech 16. 1. a 23. 1. 2007.   

Ing. Roupec přednesl názor AS FSI, který trvá na své původní formulaci, upravené na zasedání LK AS 
VUT dne 23. 1. 2007 v následujícím znění: 
„Článek 17, odst. 8 zní:  
V průběhu funkčního období členství v AS FSI zaniká: 
a) odstoupením člena sdělením písemně předsedovi AS FSI; 
b) u akademického pracovníka zánikem členství v akademické obci; 
c) u studenta bakalářského a magisterského studia zánikem členství v akademické obci na dobu delší než 
3 měsíce; 
d) u studentů doktorského studia dnem ukončení doktorského studijního programu; 
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e) jmenováním do funkce, jejíž výkon je neslučitelný s členstvím v AS FSI podle odst. 4.“ 
 
Ing. Roupec na dotazy z pléna sdělil, že na FSI byla vždy maximální snaha, aby studenti-senátoři mohli 
ve svém mandátu pokračovat při přechodech mezi různými studijními programy. Podle původního znění 
předpisů však bylo zajištění bezproblémového pokračování mandátu administrativně náročné, a to zejmé-
na po přechodu na strukturované studium (bakalář/magistr). Podle § 26 odst. 3 zákona o VŠ je sice možné 
stanovit podmínky, za kterých mandát studentu při přechodu mezi studijními programy nezaniká, avšak 
pouze vnitřním předpisem vysoké školy. Zde je v zákoně pravděpodobně chyba, nicméně zákon platí tak, 
jak je napsaný. Statut fakulty vnitřním předpisem vysoké školy není a Statut VUT úpravu pro senáty fa-
kult bohužel neobsahuje.  
Proto byla ve Statutu FSI zvolena varianta, která využívá ustanovení § 26 odst. 1 zákona o VŠ, který po-
nechává na vnitřním předpisu fakulty stanovit mj. důvody zániku členství v AS fakulty. Pro studenty byly 
zvoleny takové důvody zániku členství, které při přechodu mezi studijními programy na FSI nenastanou.  
Ustanovení není v rozporu ani se Statutem VUT, ani se zákonem o VŠ, neboť zákon specifikuje pouze 
dvě situace, ve kterých mandát musí zaniknout, a to v § 26 odst. 3 (ukončení tříletého funkčního období 
a pokud senát nekoná po dobu šesti měsíců). Tříměsíční lhůta uvedená v čl. 17 odst. 8 byla zvolena tak, 
aby nebylo nutné speciální zacházení se studenty-senátory ze strany děkanátu ani speciální chování stu-
dentů-senátorů při přechodu mezi studijními programy. FSI by přivítala, aby tato situace byla ošetřena ve 
Statutu VUT pro fakulty, neboť potom by zajištění požadovaného nezanikání mandátů studentů bylo jed-
nodušší, a buď by nebylo nutné je ošetřovat ve fakultních předpisech vůbec (pokud by bylo ustanovení 
Statutu VUT formulováno jako závazné pro fakulty), nebo by se vyřešilo odvolávkou na Statut VUT (v 
případě, že by příslušné ustanovení Statutu VUT dávalo fakultám možnost, ale nikoliv povinnost pokra-
čování mandátu). 

Doc. Lhotáková sdělila, že není zpochybňován zájem FSI, aby studenti mohli pokračovat v členství v AS 
FSI. Navrhované legislativní řešení však s sebou nese určitá rizika – např. otázku, zda navržená tříměsíční 
doba dostatečně pokrývá možné rozpětí mezi dnem konání státní závěrečné zkoušky v magisterském stu-
dijním programu a dnem zápisu do doktorského studijního programu a nebo možnost  tzv. „převisu“ 
funkce studenta, který nebude pokračovat v navazujícím studijním programu.  

LK AS VUT požádala JUDr. Kopřivu ze Správního odboru Rektorátu VUT o konečné stanovisko k výše 
uvedené formulaci. Souběžně byl vznesen dotaz na MŠMT týkající se problematické formulace § 26 zá-
kona o VŠ č. 111/1998 Sb., která zní: „...Je-li student zvolený do akademického senátu fakulty v průběhu 
svého funkčního období přijat do jiného, bezprostředně navazujícího studijního programu, může vnitřní 
předpis veřejné vysoké školy stanovit podmínky, za kterých jeho členství v akademickém senátu fakulty 
nezaniká...“. Dle názoru JUDr. Koťátkové z MŠMT z výše uvedené formulace vyplývá, „že by měla být 
otázka stanovení podmínek, za jakých studentům v AS fakult přecházejícím do navazujícího stupně studia 
členství v AS fakult nezaniká, ošetřena v celoškolském vnitřním předpisu VUT, tzn. ve Statutu VUT (viz - 
článek 17 odst. 6 a 7 Statutu VUT).  Pokud by chtěly fakulty ošetřit možnost pokračování těchto studentů 
v AS fakult ve svých vnitřních předpisech, je akceptovatelné, že by v tomto případě mohly převzít do svého 
fakultního vnitřního předpisu pouze ustanovení z vnitřního předpisu vysoké školy. Jiné legislativní řešení 
není možné.“   
Vyjádření JUDr. Koťátkové bylo projednáno s JUDr. Kopřivou, který se přiklonil k jejímu názoru.  

Doc. Lhotáková dále sdělila, že výše uvedenou problematiku projednali členové legislativní komise AS 
dnes před zasedáním AS VUT, po diskusi přítomní členové LK hlasovali o výše uvedeném návrhu AS 
FSI upraveném na zasedání LK dne 23. 1. 2007 v poměru 3 pro, 2 se zdrželi hlasování. Vzhledem k tomu, 
že LK dle Jednacího řádu LK AS VUT přijímá usnesení většinou hlasů všech svých členů, nebylo usne-
sení přijato. Na základě toho by měl rozhodnout AS VUT.  

Následovala krátká diskuse členů AS VUT, po které byl podán návrh hlasovat o schválení návrhu AS FSI 
upraveném na zasedání LK dne 23. 1. 2007. 

Návrh usnesení:  
AS VUT schvaluje Statut FSI se změnou čl. 17 odst. 8 Statutu FSI, kde je ošetřen převis mandátu dokto-
randa po ukončení studia. 
Hlasování: pro – 10 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 4 hlasy. 
UAS 6. 
AS VUT schvaluje Statut FSI se změnou čl. 17 odst. 8 Statutu FSI, kde je ošetřen převis mandátu dokto-
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randa po ukončení studia. 
 
 Návrh nového znění Jednacího řádu Vědecké rady FSI 

Doc. Lhotáková sdělila, že k předloženému návrhu bylo vzneseno pouze několik drobných formálních 
připomínek, LK AS VUT doporučuje návrh Jednacího řádu VR FSI Akademickému senátu VUT ke 
schválení. 

Návrh usnesení:  
AS VUT schvaluje Jednací řád Vědecké rady FSI.  
Hlasování: pro –  14 hlasů, proti –  0 hlasů, zdržel se hlasování –  0 hlasů. 
UAS 7. 
AS VUT schvaluje Jednací řád VR FSI.  
 
* Stanovisko AS VUT k postupu při předkládání majetkoprávních záležitostí k projednání v AS VUT 

Dne 16. 1. 2007 se na základě požadavku AS VUT uskutečnila diskuse členů LK AS VUT týkající se 
vyjádření ředitele odboru VŠ MŠMT doc. Vinše k § 9 odst. 2 písm. c) zákona č. 111/1998 Sb. V závěru 
diskuse bylo konstatováno, že by měly být návrhy majetkoprávních záležitostí předkládány AS VUT 
zpravidla před jednáním Správní rady VUT a vzhledem k tomu, že jde ale o stejné právní úkony, které 
jsou uvedeny jak v § 15 odst. 1 písm. a) až d) zákona o vysokých školách, tak v § 9 odst. 2 písm. c) téhož 
zákona, kdy správní rada tyto právní úkony schvaluje a senát se k těmto právním úkonům vyjadřuje, mělo 
by jít o totožné dokumenty, včetně ceny nemovitostí. 

MŠMT ve svém vyjádření rovněž uvedlo, že odpověď na otázku je třeba hledat ve volebním a jednacím 
řádu akademického senátu vysoké školy, a protože tento vnitřní předpis řešení této problematiky neobsa-
huje, navrhlo  MŠMT, pokud chce VUT odpověď nalézt, tento vnitřní předpis doplnit. Doc. Lhotáková 
proto konzultovala možné doplnění vnitřního předpisu VUT (viz návrh níže) dne 29. 1. 2007 s JUDr. 
Kopřivou. 
Návrh doplnění Volebního a jednacího řádu AS VUT – v článku 20 za odstavec 3 vložit nový odst. 4: 
„Majetkoprávní záležitosti, ke kterým vyslovuje písemný souhlas Správní rada VUT předkládá rektor 
Akademickému senátu VUT zpravidla před zasedáním správní rady a jedná se o dokumenty totožné 
s dokumenty předkládanými správní radě, včetně ceny nemovitostí.“ 

Stanovisko JUDr. Kopřivy: 
„Zcela souhlasí se zněním odst. 2 výše citovaného dopisu doc. Vinše, ale  konstatuje, že navržené ustano-
vení LK AS VUT jde nad rámec zákona (ten neřeší, zda vyjádření má předcházet příslušnému rozhodnutí, 
tak, jak je tomu například u předchozího písemného souhlasu Správní rady VUT.“). Z těchto důvodů ne-
doporučuje v současné době úpravu vnitřního předpisu – tzn. VJŘ AS VUT – provést.“  

Doc. Lhotáková sdělila, že JUDr. Kopřiva také konstatoval, pokud v AS VUT zazní důvod, proč dovětek 
do vnitřního předpisu dát, pak nemá námitky. Zatím však nezná důvody, které AS VUT k doplnění vnitř-
ního předpisu vedou.  

Na dnešním zasedání LK před zasedáním AS VUT přítomní členové LK konstatovali, že AS VUT může 
zvážit následující dvě varianty:  

1. doporučit rektorovi upřesnit předkládání majetkoprávních záležitostí ve VJŘ AS VUT dle návrhu 
LK AS VUT.  

2. neměnit vnitřní předpis a ponechat předkládání majetkoprávních záležitostí jako doposud.  
 
Členové AS VUT následně hlasovali o výše uvedené první variantě. 

 Návrh usnesení: 
AS VUT žádá rektora o upřesnění předkládání majetkoprávních záležitostí ve VJŘ AS VUT dle návrhu 
LK AS VUT.  
Hlasování:  pro – 7 hlasů, proti – 1 hlas, zdržel se hlasování – 6 hlasů. 
Návrh nebyl schválen.  

RNDr. Popela v souvislosti s výsledky hlasování upozornil, že členové EK zaujali své stanovisko a sou-
hlasili se stanoviskem LK ze dne 16. 1. 2007 svým usnesením č. 4: „EK AS VUT ve věci předkládání 
materiálů AS VUT a SR VUT souhlasí se stanoviskem vyjádřeným v zápise LK AS VUT z 16. 1. 2007.“ 
Dnes navržené řešení LK neměla EK možnost projednat a zaujmout stanovisko k formulovanému návrhu. 
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Předpokládá, že tuto problematiku bude možné dále diskutovat v širším složení AS a dále žádat při před-
kládání materiálů respektování stanovisek ve výše uvedeném dopise. V této souvislosti je vhodné připo-
menout vyjádření rektora ze zasedání AS VUT č. 11/2006 z 24.10. 2006 a navazující usnesení UAS 5: 
„AS VUT oceňuje záměr vedení VUT předkládat dle § 9 odst. 2 písm. c) AS VUT majetkoprávní záležitos-
ti, ke kterým dle § 15 odst. 1 písm. a) až d) vydává písemný souhlas Správní rada VUT, před jejich pro-
jednáním ve Správní radě VUT a před vydáním jejího písemného souhlasu.“  
  
 
 Žádost CESA o změnu Statutu VUT – možnost zastoupení dalších součástí v AS VUT 

Doc. Lhotáková sdělila, že členové LK AS VUT dne 23. 1. 2007 diskutovali o žádosti CESA týkající se 
změny Statutu VUT – umožnění zastoupení dalších součástí v AS VUT. V diskusi bylo poukázáno na 
článek 16 odst. 2 VJŘ AS VUT, který uvádí, že „Právo vystupovat v rozpravě k projednávaným záležitos-
tem mají všichni členové AS VUT a vedení VUT. Ostatní účastníci zasedání mohou vystoupit pouze se 
svolením předsedajícího.“  Členové LK na závěr konstatovali, že tímto problémem se bude LK AS VUT 
dále zabývat v návaznosti na průběh restrukturalizace Rektorátu VUT. Kvestor Kotek sdělil, že restruktu-
ralizace Rektorátu se na CESA nebude za žádných okolností vztahovat. Doc. Lhotáková a RNDr. Popela 
sdělili, že je nutné tuto problematiku chápat v širším kontextu i z hlediska koncepčního řešení mezifa-
kultní výuky a vývoje CESA a ÚSI jako vysokoškolských ústavů a z toho důvodu se je třeba k nim vrátit. 
Následně AS VUT schválil níže uvedené usnesení.  
 
Návrh usnesení: 
LK AS VUT se bude žádostí CESA dále zabývat.  
Hlasování: pro – 14 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů.   
UAS 8.  
LK AS VUT se bude žádostí CESA dále zabývat.  
 
Členové LK AS VUT již dříve požádali předsedu AS VUT doc. Dalíka, aby se obrátil na rektora Raise se 
žádostí o účast právníka na všech jednání LK AS VUT. Dle informace z vedení VUT rektor Rais přislíbil 
účast JUDr. Kopřivy na jednáních LK. 

 
 
12. RŮZNÉ 

 Po diskusi AS VUT nominoval jako účastníky na Workshop s prof. Matějů zmíněný v bodě 4 přítom-
né předsedy komor a komisí AS VUT. V případě znemožnění účasti např. díky výukovým povinnos-
tem nominovaní sami osloví případné náhradníky. 
Návrh usnesení: 
AS VUT vysílá jako své zástupce na Workshop 12. 2. 2007: doc. Hanáčka, dr. Popelu, doc. Lhotáko-
vou a Bc. Donthovou. 
Hlasování: pro – 14 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů.  
UAS 9. 
AS VUT vysílá jako své zástupce na Workshop 12. 2. 2007: doc. Hanáčka, dr. Popelu, doc. Lhotáko-
vou a Bc. Donthovou. 

 Na základě doporučení ekonomické komise AS VUT a diskuse v průběhu jednání byla dále přijata 
následující usnesení AS VUT. K diskusi o termínech zasedání po vystoupení prorektora Švece v bodě 
5 bylo přijato usnesení: 
Návrh usnesení: 
AS VUT žádá vedení VUT o zpracování harmonogramu všech zasedání důležitých orgánů a porad-
ních sborů VUT v r. 2007.  
Hlasování: pro – 12 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 2 hlasů. 
UAS 10.  
AS VUT žádá vedení VUT o zpracování harmonogramu všech zasedání důležitých orgánů a porad-
ních sborů VUT v r. 2007.  

 AS VUT předpokládá, že harmonogram sestavený sekretariátem rektora bude možné následně doplnit 
o akce AS VUT s cílem zabránit problémům kolem dnešního zasedání. S ohledem na široce diskuto-
vanou problematiku Hodnocení VaV bylo dále navrženo usnesení (viz bod 5 – vystoupení prorektora 
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Kotoula): 
Návrh usnesení: 
AS VUT žádá vedení VUT o vypracování analýzy stavu, příčin a výhledů „Hodnocení VaV“, včetně 
možných dopadů na rozpočty fakult a VUT. Důvodem požadavku jsou významné rozpočtové dopady 
a podpora strategického rozhodování v návaznosti na vykazování výsledků VaV na úrovni VUT i fa-
kult.Na základě diskuse AS VUT doporučuje maximální sdílení zkušeností s vykazováním výsledků 
tak, aby bylo optimální pro výpočty a shrnutí těchto zkušeností ve formě manuálu pro AO VUT.  
Hlasování: pro – 13 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů. 
UAS 11. 
AS VUT žádá vedení VUT o vypracování analýzy stavu, příčin a výhledů „Hodnocení VaV“, včetně 
možných dopadů na rozpočty fakult a VUT. Důvodem požadavku jsou významné rozpočtové dopady 
a podpora strategického rozhodování v návaznosti na vykazování výsledků VaV na úrovni VUT i fa-
kult.Na základě diskuse AS VUT doporučuje maximální sdílení zkušeností s vykazováním výsledků 
tak, aby bylo optimální pro výpočty a shrnutí těchto zkušeností ve formě manuálu pro AO VUT.  

 Po krátké diskusi o tom, zda problematika CEITEC byla dostatečně diskutována dříve na zasedání, 
převážil názor neoddalovat vyjádření názoru AS VUT a hlasovat o výše diskutovaných doporučeních 
EK vzhledem k projektu CEITEC (viz bod 5 – vystoupení rektora). 
Návrh usnesení: 
AS VUT ve věci přípravy projektu CEITEC podporuje dislokaci PPV a zdůrazňuje, že je nutné usilo-
vat o rovné podmínky ve věci poskytnutí pozemků pro tuto akci s areálem v Bohunicích a důrazně 
žádá, aby byly zahájeny kalkulace vedoucí k věrohodným odhadům provozních nákladů. 
Hlasování: pro – 8 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 5 hlasů. 
UAS 12. 
AS VUT ve věci přípravy projektu CEITEC podporuje dislokaci PPV a zdůrazňuje, že je nutné usilo-
vat o rovné podmínky ve věci poskytnutí pozemků pro tuto akci s areálem v Bohunicích a důrazně 
žádá, aby byly zahájeny kalkulace vedoucí k věrohodným odhadům provozních nákladů. 

 V návaznosti na diskusi k bodu 9 (viz též příloha) přítomní členové AS považovali za důležité podpo-
řit úsilí předsedy AS návrhem následujícího usnesení. 
Návrh usnesení: 
AS VUT podporuje stanovisko tlumočené předsedou AS ze Setkání předsedů AS konstatující, že je ve 
společném zájmu rektorů, děkanů a členů AS, aby nebyla oslabována akademická samospráva. 
Hlasování: pro – 13 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů. 
UAS 13. 
AS VUT podporuje stanovisko tlumočené předsedou AS ze Setkání předsedů AS konstatující, že je ve 
společném zájmu rektorů, děkanů a členů AS, aby nebyla oslabována akademická samospráva. 

 Na základě kladných zkušeností členů AS s působením prof.Vávrové ve věci RIV, CEP a dalších 
VaV aktivit bylo navrženo následující usnesení. 
Návrh usnesení: 
AS VUT na základě získaných zkušeností a s ohledem na důležitost problematiky a skutečnost, že AS 
VUT nemá komisi pro VaV pověřuje prof. Vávrovou rolí kontaktní osoby ve věci jednání o proble-
matice VaV s vedením VUT. 
Hlasování: pro – 12 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 1 hlas. 
UAS 14 
AS VUT na základě získaných zkušeností a s ohledem na důležitost problematiky a skutečnost, že AS 
VUT nemá komisi pro VaV pověřuje prof. Vávrovou rolí kontaktní osoby ve věci jednání o proble-
matice VaV s vedením VUT. 

 Prof. Vávrová upozornila na neúčast studentů na zasedáních AS VUT. Předsedkyně SK AS VUT Bc. 
Donthová sdělila, že se studenty hovořila, zatím však nebylo dosaženo lepšího výsledku.  

 Doc. Lhotáková sdělila, že při projednávání vnitřních předpisů VUT JUDr. Kopřiva upozornil na 
chybu ve Statutu VUT a navrhla požádat rektora Raise, aby Správní odbor provedl kontrolu Statutu 
VUT a navrhl případné úpravy. 

 Ing. Mohelník navrhl vytvoření databáze pro členy AS VUT na Webu VUT, kde budou uloženy pro-
jednávané dokumenty, aby k nim měli členové AS VUT stálý přístup. Doc. Hanáček doporučil požá-
dat CVIS, aby vytvořil databázi na WWW stránkách VUT, přístupnou pouze členům AS VUT.  
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 RNDr. Popela požádal předsedy komor a předsedy pracovních komisí AS VUT a členy AS o pomoc 
a spolupráci při zpracování příspěvku za AS VUT do Výroční zprávy o činnosti VUT v Brně za 
r. 2006 (viz usnesení EK ze dne 16. 1. 2007).  

 
 
 
 

Příští zasedání AS VUT se bude konat v úterý dne 27. 2. 2007 v 9:00 hodin 
v zasedací místnosti rektora VUT v Brně, Antonínská 1 

  
 
 
 
 
 
                                               
               Veronika Donthová, v. r.                                  Doc. Dr. Ing. Petr Hanáček, v. r. 
  předsedkyně Studentské komory AS VUT                      místopředseda AS VUT 
 
 
 
 
 
 Zapsala: Jarmila Cardová        
 
 
 
V Brně dne 12. 2. 2007 
 
 
 
PŘÍLOHY: 

1. Analýza poklesu dotace na specifický výzkum VUT v Brně 
2. Závěry ze společného jednání předsedů akademických senátů brněnských vysokých škol ze 

dne 17. 1. 2007 
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